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Aanwezig 

24 ondernemers 
Burgemeester Bakermans, wethouder De Hoon, gemeentesecretaris Van Noort (namens college 
gemeente Dongen), de heer M. Verstappen (Veiligheidsregio Midden- en West Brabant), de heer T. 
Vaessen (communicatieadviseur) 

 
Verslag 
Burgemeester Bakermans heet de aanwezigen welkom. Na een voorstelronde door alle aanwezigen 
licht de burgemeester het genomen collegebesluit toe. Er is besloten om medewerking te verlenen 
aan een tijdelijke noodopvang op de locatie de Nestel voor de duur van maximaal 6 maanden voor 
maximaal 150 vluchtelingen. Op 21 november is er een informatiebijeenkomst met en wat kleinere 
groep ondernemers geweest. In deze tweede bijeenkomst kunnen vragen worden gesteld en worden 
aandachtspunten opgehaald die van belang zijn om de noodopvang op een goede manier te 
realiseren en beheren. De burgemeester toont een impressie van hoe de noodopvang eruit komt te 
zien aan de hand van tekeningen en beelden. Hij gaat in op het tot nu toe gelopen proces en de 
komende stappen. Vervolgens geeft de burgemeester de gelegenheid tot het stellen van vragen.  
Vanuit de ondernemers worden de volgende vragen gesteld: 

• Is het college bevoegd om dit besluit te nemen? 
Antw. Ja, dat is het geval. Beseft moet worden dat het een uitzonderlijke situatie betreft. Vanuit de 
noodsituatie in ter Apel wordt er alles aan gedaan om de noodopvang zo goed en zo snel als 
mogelijk gerealiseerd te krijgen. 

• Aandacht wordt gevraagd voor de verkeersontsluiting van het terrein, op het gedachte punt is 
sprake van behoorlijk wat verkeer en fietsende leerlingen. Zou de ontsluiting aan de noordzijde 
kunnen worden gerealiseerd? 
Antw. De ontsluiting zal nader worden bezien. 

• Hoe is uitlegbaar dat dit terrein voor dit doel beschikbaar komt terwijl er ondernemers uit Dongen 
vertrokken zijn omdat zij geen bedrijventerrein konden kopen? 
Antw. De verleende optie op het perceel is verlopen. Het perceel blijft bestemd voor 
bedrijventerrein en is na 6 maanden als zodanig weer beschikbaar. 

• Het is toch niet aannemelijk dat al die kosten gemaakt gaan worden voor een periode van maar 6 
maanden? 
Antw. Het college heeft uitdrukkelijk besloten dat het voor maximaal 6 maanden is. De gemeente 
maakt overigens geen kosten, deze worden in hun geheel door het Rijk vergoed.  

• Waarom is niet gekozen voor de Rimi? 
Antw. De Rimi is niet beschikbaar, de gemeente heeft daar geen zeggenschap over. Gelet op de 
noodsituatie in ter Apel is gekozen voor een locatie die direct beschikbaar is.  

• Waarom is dit besluit genomen, het college had toch ook nee kunnen zeggen? 
Antw. Nadat een aantal gemeenten in de regio (zoals Oisterwijk, Gilze en Rijen, Tilburg, 
Hilvarenbeek en Loon op Zand) hun verantwoordelijkheid hebben genomen, is Dongen aan de 
beurt. Ook Dongen heeft een verantwoordelijkheid in deze te nemen en genomen.  

• Dit besluit dat zonder dialoog is genomen draagt niet bij aan het vertrouwen in de overheid 
Antw. Hier is sprake van een noodsituatie. Nadat het besluit is genomen, vinden er gesprekken 
plaats, met ondernemers en met bewoners. Dit is niet de wijze waarop de gemeente het gesprek 
met inwoners en ondernemers wil voeren. Voor wat betreft het proces om te komen tot een 
opvanglocatie voor 450 vluchtelingen zal er wel alle gelegenheid zijn voor een goede dialoog.  

• Wordt de opvang snel afgebroken na die 6 maanden? 
Antw. binnen 2 weken is alles afgebroken en worden de gebouwen op een andere locatie ingezet. 

• De suggestie wordt gedaan om het hek langs de Nestel te blinderen om interactie tussen 
bewoners en passanten tegen te gaan. 
Antw. Deze suggestie wordt meegenomen en bezien. Daarover bestaat waarschijnlijk op de 
volgende bijeenkomst duidelijkheid. 

 
De heer Verstappen van de Veiligheidsregio licht het volgende toe: 

• In regio Hart van Brabant worden momenteel 2.200 vluchtelingen en 5.000 Oekraïners 
opgevangen. 

• Dongen is de 19e tijdelijke opvanglocatie.  



• De opvanglocatie is 24/7 telefonisch bereikbaar, het telefoonnummer wordt later bekend gemaakt. 
Het locatiemanagement wordt verzorgd door het Rode Kruis. ’s Avonds wordt het 
locatiemanagement van het Rode Kruis afgelost door beveiligers 

• Er zijn 24/7 3 tot 4 beveiligers op de locatie aanwezig. 

• Verschil met Budel en ter Apel is dat dat aanmeldstraten zijn (met ook veiligelanders), terwijl er in 
Dongen een representatieve afspiegeling komt van de groep vluchtelingen waarvan ca 90% een 
status krijgt. De mensen komen hoofdzakelijk uit Syrië en Eritrea en daarnaast uit Irak, Jemen en 
Iran. De portocabins zijn bij uitstek geschikt voor gezinnen.  

• De veiligheidsregio screent de mensen die naar Dongen komen. Indien er niet wordt voldaan aan 
de afspraken over de representatieve samenstelling, worden mensen teruggestuurd. 

• Asielzoekers worden in ter Apel gescreend (ook medisch) en geregistreerd; ze moeten zich ter 
identificatie altijd een zogenoemd Vnummer bij zich dragen. 

• Ervaring in de 18 andere opvanglocaties leert dat er zich nauwelijks of geen incidenten voordoen, 
met name omdat er geen veiligelanders aanwezig zijn. 

• De locatie wordt omgeven met een hek, maar het is nadrukkelijk geen gevangenis, mensen 
kunnen zich vrij bewegen. Wel zijn er huisregels: de mensen moeten om 22u binnen zijn. 

• Er is een sanctioneringsbeleid: als er iets gebeurt is het gemeentebestuur bevoegd op te treden 
en mensen naar ter Apel te sturen. Het beleid staat op de website van het Coa. 

• De beveiligers komen uit asielketen, dus zij kennen de mensen en spreken zowel Nederlands als 
Arabisch. 

• De vluchtelingen krijgen verkeerslessen van het Rode Kruis, er wordt dagbesteding verzorgd. 

• Het Rode Kruis legt de normen en waarden van NL aan de vluchtelingen uit. 
 

Vervolgens worden nog de volgende vragen gesteld: 

• Waarom moet de noodopvang iedere keer verkassen? 
Antw. Als we voldoende Azc’s zouden hebben, dan zouden we niet met dit probleem zitten. 

• Is er vanuit het rijksbudget ruimte om aanpassingen in de openbare ruimte te treffen? 
Antw. Dat is mogelijk. Suggesties daartoe worden bezien en kunnen worden uitgevoerd. 

• Als ik straks mensen op mijn terrein heb, wat moet ik dan doen?  
Antw. Dan kan het locatiemanagement worden gebeld. 

• Stelt de gemeente een veiligheidsplan op waarin alle scenario’s worden opgeschreven? 
Antw. Er komt een veiligheidsanalyse aan de hand waarvan een veiligheidsplan wordt opgesteld.  

• Gaat de uitgifte van de grond daarna door voor deze locatie?  
Antw. Het perceel komt na 6 maanden weer beschikbaar als bedrijventerrein. 

• De Nestel heeft openbare verlichting maar is eigenlijk een vrij donkere straat. Komt er extra 
verlichting in deze straat?  
Antw. als het helpt om extra verlichting toe te voegen, dan kan dat gebeuren.  

• We hebben een AED apparaat opgehangen aan de gevel, staat de gemeente garant voor als het 
AED apparaat vernield wordt? 
Antw. Dat zal worden bezien. De noodopvanglocatie heeft ook een AED. 

• Hangen er camera’s in de openbare ruimte?  
Antw. Normaal niet maar als dat een wens is dan kunnen we daar naar kijken. Maar er wordt in 
eerste aanleg geprobeerd om zonder dat cameratoezicht aan de orde is een goede en veilige 
situatie te creëren. 

• Op 8 januari vangt de bouw aan, wanneer komt u terug op de ontsluiting?  
Antw. Deze week wordt de ontsluiting intern bezien en uiterlijk komende week wordt hierop terug 
gekomen 

• Als er iets gebeurt, kunnen we dan bij de burgemeester zijn?  
Antw. Het locatiemanagement is het eerste aanspreekpunt. In een klankbordgroep wordt wekelijks 
de stand van zaken (het algemeen verloop en eventuele incidenten) besproken en bezien of er 
aanvullend wat nodig is). De burgemeester sluit daarbij aan. 

• Eventuele economische schade: een ondernemer attendeert op de Soda regeling voor 
tegemoetkomende kosten en de kosten voor het proces . 

• Openbaar vervoer: is het niet verstandig dat er een halte voor de deur komt? 
Antw. Daar kan nu nog geen antwoord op gegeven worden, dat volgt nog. 

• Jullie hebben boa’s, worden die ingezet?  
Antw. Als extra inzet van de BOA’s nodig is, is dat mogelijk. 

• Het leefgeld van 14 euro per week is niet veel, stimuleert dat niet het proletarisch winkelen? 
Antw. In de dagelijkse levensbehoeften wordt op de locatie voorzien. 



• In de buurt zit veel hangjeugd bij de container en rotonde: wordt daar ook iets aan gedaan anders 
krijg je misschien kruisbestuiving? 
Antw. Bezien wordt of de container (tijdelijk) wordt verwijderd. 

• Is het juist dat er begonnen wordt met bouwen voordat de vergunning er is? 
Antw. Met een gedoogbeschikking wordt het bouwen vooruitlopende op de vergunning 
toegestaan. Maandag 8 januari zal met de bouw worden begonnen. 

• Krijgen we nog een telefoonnummer wat je kunt bereiken? 
Antw. Dat telefoonnummer wordt op een later moment, voor de ingebruikname van de 
opvanglocatie, algemeen bekend gemaakt. 

 
De burgemeester meldt nog dat er op 11 januari a.s. om 9.00 uur op de Coolhof een bijeenkomst met 
de klankbordgroep plaats zal vinden. Eventuele belangstellenden kunnen dat overleg bijwonen.  
Op 10 januari vindt er een tweede avond voor inwoners plaats. 
 
Dongen,4 januari 24. 
 


